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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav vsem skupaj. Evropski svet je danes potekal pod 
vtisom včerajšnjega uspešnega podpisa Lizbonske pogodbe. Že na samem začetku zaključkov, ki smo jih 
danes sprejeli, smo se posvetili prihodnjemu letu, ko bo potrebno to pogodbo ratificirati - se pravi, pravno 
uveljaviti preko postopkov v vseh državah članicah in se tudi pripraviti na njeno implementacijo oziroma na 
uresničevanje.  
 
Na naš predlog je bil sprejet sklep, da bo Evropski svet imel v rokah postopek priprav na uresničevanje 
oziroma implementacijo pogodbe. To je še posebej pomembno zaradi tega, ker so nekateri postopki, ki jih je 
potrebno opraviti za to, da se pogodba s 1. januarjem leta 2009 uveljavi, občutljivi. Ne gre sicer za večje 
politične dileme, gre pa za občutljiva vprašanja, tudi med posamičnimi institucijami znotraj Evropske unije. 
Glede na to, da ne mi, ne prihodnja predsedujoča, to je Francija, v naslednjem letu ne želimo, da bi se 
razprava o teh postopkih mešala s procesom ratifikacije, smo se dogovorili, skupaj predlagali zaključke in 
dobili tudi podporo v vseh ostalih državah članicah, da bodo te priprave diskretne, da bomo začeli z manj 
občutljivimi vprašanji in da bomo delo tekom naslednjega leta skrbno usklajevali med Slovenijo in Francijo. 
Temu dogovoru bo posvečen tudi moj ponedeljkov pogovor s francoskim predsednikom. Gre za eno leto, 
gre za dve predsedstvi in za skupno nalogo - se pravi, pripraviti vse potrebno za to, da evropska pogodba 
teče gladko preko postopkov ratifikacij in da se istočasno pripravimo na njeno uresničevanje. 
 
Že dan po podpisu te pogodbe se je Evropska unija soočila tudi z verjetno najtežjim zunanjepolitičnim 
izzivom v tem času oziroma v prihodnjih mesecih – to je z vprašanjem bodočega statusa Kosova. V zvezi s 
tem je Evropski svet sprejel nekaj zelo pomembnih zaključkov, ki vsi skupaj predstavljajo osnovo, na podlagi 
katere se bo v prihodnjih mesecih gradila skupna in enotna evropska politika do tega vprašanja in do regije 
nasploh in na osnovi katerih bodo različne institucije Evropske unije v prihodnjih mesecih tudi konkretneje 
posegle v reševanje tega vprašanja. Evropski svet je ugotovil, soglasno in enotno, da sedanja situacija na 
Kosovu ni vzdržna, da ohranjanje takšne situacije vodi v destabilizacijo regije. Evropski svet je ugotovil, da 
reševanje vprašanja bodočega statusa Kosova predstavlja poseben problem, da gre za posebno situacijo, ki 
je ni možno primerjati z nobenimi drugimi situacijami kjerkoli v svetu. Evropski svet je tudi ugotovil, da 
obstajajo vsi pogoji za to, da se Evropska unija na Kosovu neposredno angažira preko svojih misij, preko 
predstavnikov, ki bodo v prihodnosti prispevali k temu, da se bo situacija stabilizirala, da ne bo prihajalo do 
konfliktov in da bo Kosovo sposobno prevzeti vse tiste evropske standarde, ki garantirajo temu območju 
evropsko perspektivo. Ta evropska perspektiva je bila posebej poudarjena s tem, da je ta odločitev, oziroma 
da so ti sklepi, ki se nanašajo na Kosovo, uravnoteženi tudi z odločitvijo Evropska sveta, povezani z 
evropsko perspektivo Srbije. Evropski svet daje podporo evropski perspektivi Srbije, daje priznanje 
napredku, ki ga je Srbija v tem času na tej poti naredila; poudarja, da ima Srbija zadostne administrativne 
kapacitete, da pospešeno nadaljuje po tej poti in ugotavlja tudi, da kljub temu, da obe strani - se pravi, ne 
kosovska ne srbska - nista zbližali stališč, ko je šlo za to zadnjo fazo pogajanj s Trojko, v tem času vseeno 
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zagotavljali, da ni prihajalo do konfliktov, da se situacija ni poslabšala in iz tega vidika sta obe strani ohranili 
nek obraz verodostojnih partnerk. 
 
Naslednje odločitve tehnične narave, na osnovi teh zaključkov, ki so bili danes sprejeti, bodo sprejemane v 
naslednjih mesecih. Opravljen bo še en poskus, v smislu pridobitve dodatnega soglasja oziroma uskladitve, 
potem ko bo Trojka poročala Varnostnemu svetu. V kolikor se bo na tem področju kaj premaknilo, potem je 
možno pričakovati, da bodo koraki pri reševanju tega vprašanja hitrejši, bolj soglasni. V kolikor ne, bo 
seveda angažiranje Evropske unije še toliko bolj pomembno. Današnji zaključki predstavljajo konec nekega 
obdobja, ko na vprašanje kakšna je evropska pozicija do tega problema ni bilo vedno jasnih odgovorov, od 
danes naprej ti odgovori so. Na osnovi teh odgovorov bo možno graditi v prihodnosti pravilne pristope in tudi 
vse tiste korake, ki jih bo razvoj situacije zahteval. 
 
NOVINARKA: Could you briefly sum up what you said about Kosovo? Did you talk about Kosovo also with 
the Spanish Prime Minister Zapatero? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: I am afraid we do not have time to repeat everything what I said in 
English. As regards to the discussion with Spanish Prime Minister we discussed the Slovenian priorities 
during first half of the next year, especially some aspects which are very important for Spain with migration 
problem included and the preparation for the next EU-LAC Summit which will take place in Peru in may next 
year. 
 
NOVINARKA: Kdaj lahko pričakujemo te posebne misije EU na Kosovu in kako bodo izgledale? Kaj 
pričakujete, da se bo dogajalo s Srbijo v času našega predsedovanja? Kakšen korak naprej se bo zgodil  
tem času? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Kako bodo misije izgledale v tem trenutku - tudi, če bile vse oblike 
znane - verjetno nihče zelo odprto ne bi govoril. Dejstvo je, da gre za resne priprave, ki so se že začele, da 
bo EU ob odgovornem sodelovanju vseh držav članic to nalogo zagotovo sposobna izpeljati. Ne gre za 
angažiranje vojaških potencialov. To je naloga NATO  ne Evropske unije. Gre za angažiranje predstavnikov 
oziroma ljudi, ki bodo delovali v civilni administraciji in v policijskih silah. 
 
NOVINARKA: Kdaj pa? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Kot rečeno so se priprave že začele, samo angažiranje pa bo 
odvisno od dveh dejavnikov. Prvič, sposobnosti držav članic, da čimprej zagotovijo ljudi. Evropska komisija 
bo zagotovila ustrezno financiranje, to obljubo smo slišali. Seveda bo vse skupaj odvisno od tega kako se 
bodo stvari odvijale na Kosovu oziroma v regiji. 
 
NOVINARKA: Vrh je sprejel politično odločitev, da se pošlje misija na Kosovo. Kakšna je pravna podlaga za 
to odločitev? Ali se grede Srbije in podpisa SAS-a in statusa kandidatke vse države strinjajo, da je Srbija 
upravičena do tega? Pod kakšnimi pogoji? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, glede tega zadnjega vprašanja ni bilo dokončne odločitve. So 
nekatere razlike v stališčih držav članic, vendar pa je ta podpora evropski perspektivi Srbije zelo velika. V 
zaključkih se omenja tudi stalni pogoj za napredek Srbije na poti v Evropsko unijo. To je sodelovanje s 
Haaškim sodiščem. Sicer je res, da ta pogoj ni omenjen neposredno. Omenjen je smo v navezavi na 
zaključke, ki so bili sprejeti decembra leta 2006. Tako, da bo v veliki meri tudi samega ravnanja Srbije v 
prihodnjih tednih in mesecih odvisno, kako hitro bo Evropska unija lahko sprejela naslednje odločitve in 
naslednje korake. 
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Kar se pravne podlage za misije tiče. Odločitev, ki je bila danes sprejeta, je bila politična odločitev. Del 
pravne podlage še vedno predstavlja resolucija Varnostnega sveta Združenih narodov. Nastaja pa situacija, 
ko prvič seveda ni popolnega soglasja mednarodnih dejavnikov kaj naj bi sploh bila ustrezna pravna 
podlaga za ravnanje; in drugič nastaja oziroma je že nastala situacija, ki zahteva ravnanje, in Evropska unije 
ima znotraj svoje regulative instrumente, na podlagi katerih seveda lahko ukrepa. Oblikovanje te misije je 
eden od takih instrumentov. Danes pa je bila sprejeta politična odločitev. 
 
NOVINARKA: Glede Kosova: Ti konkretni koraki verjetno vključujejo tudi priznavanje Kosova. Ali lahko 
poveste kakšni so načrti EU glede tega? Ali je res, da naj bi »kvint« - štiri evropske države in ZDA naprej 
priznale Kosovo potem naj bi pa sledile še druge evropske države? Ste kaj govorili o tem načrtu danes? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Evropski svet danes ni razpravljal o konkretnih operativnih korakih. 
Sprejel je politično odločitev, ki sem jo prej pojasnil. Ta politična odločitev omogoča, da se konkretni koraki, 
ki jih bo potrebno sprejeti v prihodnje, prilagajajo situaciji, ki bo v prihodnjih mesecih nastajala. Osnova, ki je 
bila danes sprejeta, je dovolj široka in dovolj fleksibilna, da daje evropskim institucijam mandat, da ravnajo 
tako kot bo potrebno. 
 
NOVINARKA: Bo Slovenija sodelovala pri tej misiji? Je že kaj znano? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Vse države članice bodo sodelovale v okviru svojih sposobnosti. 
Visoki predstavnik za zunanjo in varnostno politiko gospod Solana je danes še posebej urgiral na vse države 
članice, da pravočasno zagotovijo potenciale. Brez tega tudi odločitve, ki so bile sprejete, ali pa ki bodo 
sprejemane ne bodo dejansko imele možnosti, da bi učinkovale v realnem času. Slovenija bo sodelovala v 
okviru svojih možnosti. Kar govorim zveni verodostojno seveda tudi zaradi tega, ker Slovenija že sodeluje, je 
močno angažirana. Proporcionalno gledano glede na velikost države in število prebivalcev, je Slovenija med 
tistimi evropskimi državami, ki za stabilnost Kosova prispeva največ. 
 
NOVINAR: There is a discussion going on because France, mister Sarkozy says that Serbia must turn over 
its war criminals before entering the European Union, while Italy said Serbia could skip that? What do you 
think as Slovenian Prime Minister and as the future President of the European Council? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: There is abroad agreement among the European member states 
that Serbia has to continue with its cooperation with the Hague tribunal. As I already explained, the 
paragraph 70 in the conclusions adopted today this obligation is mentioned today, It is not new one. It is just 
repeated form the decisions which have been taken in December 2006 There are maybe different 
statements, but the conclusions are very clear. 
 
NOVINAR: So they must turn over war criminals before entering the European Union in they want to enter? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Well, it is still a long was to go before full membership. But during 
this time, they have to show readiness to cooperate fully with The Hague. 
 
 


